
Opzet onderwerpen Kaderbrief – maximaal 1300 woorden

Het is wat de VVD Assen betreft een bijzondere Kaderbrief dit jaar. 
En wel om drie redenen. Het is niet de eerste Kaderbrief van dit 
college, maar wel de eerste nu het college op stoom is. Het is goed 
om te zien dat deze Kaderbrief het bestuursakkoord heeft verwerkt 
en het tegelijkertijd heeft aangevuld met actuele ontwikkelingen in 
de gemeente.

Daarnaast is het de eerste Kaderbrief die strategisch is, op 
hoofdlijnen. Daarvoor wil ik graag de complimenten geven aan de 
ambtelijke organisatie. Dit motiveert ons als gemeenteraad ook om 
meer op hoofdlijnen te blijven. Dat is ons op sommige punten niet 
helemaal gelukt, maar we hebben wel nadrukkelijk de aansluiting 
met de brief gezocht. 

En tot slot is het een Kaderbrief die balanceert tussen de juiste 
dingen doen voor de gemeente, terwijl op de achtergrond nog steeds 
financiële onzekerheid sluimert. 

De VVD wil vandaag graag bij een aantal onderwerpen stilstaan om 
alvast een aantal kaders aan het college mee te geven voor de 
uitwerking van de begroting. Daarbij wil ik beginnen met de 
onderwerpen die ook in de Kaderbrief worden genoemd. 

Onderwerp 1

Voorzitter, we lezen over een aantal gebiedsontwikkelingen. De 
Johan Willem Friso Kazerne, Zuidoost Assen, en de TRZ. We lezen dat 
er een programma wordt opgesteld. De VVD wil dit onderstrepen. 



Het zijn grote ontwikkelingen, met grote gebieden in Assen. Zorg er 
in de uitwerking van de programma’s voor dat de gebieden elkaar 
versterken, in plaats van dat er onderlinge concurrentie komt. Dat er 
via deze programma’s wordt gewerkt aan extra banen vanuit het 
Rijk, aan een beter vestigingsklimaat voor bedrijven en aan extra 
huizen. 

Specifiek over dit laatste punt, extra huizen. Helaas is het nog steeds 
moeilijk om een goed en betaalbaar huis te vinden: zowel in de koop 
als in de huursector. Daarom willen we het college oproepen om ook 
ruimte voor wonen op te nemen in deze programma’s. 

En om het gelijk wat concreter te maken: er wordt steeds meer zorg 
door de GGZ geboden, die niet meer op het terrein zelf plaatsvindt. 
Daarmee zijn er grote delen van dat gebied onbenut. Het zou 
fantastisch zijn als hier met woningbouw aansluiting komt tussen 
Assen-Oost en Diepstroeten. Maar dan moeten die ideeën wel in 
samenwerking met andere partijen zoals het GGZ gebeuren. 
Hetzelfde geldt voor de Johan Willem Frisokazerne. We horen graag 
hoe het college hier tegenaan kijkt. 

Tot slot over dit onderwerp: gebiedsontwikkeling van de TRZ. En 
weet u het nog? De ijsbaan in Assen? Die missen we! De provincie 
heeft onderzoek gedaan naar de mogelijkheden om weer een ijsbaan 
in Drenthe te krijgen. En niet zomaar een: een 400 meter tunnelbaan 
die relatief weinig energie verbruikt en die zelf de exploitatie kan 
dragen. 

Nu krijgt de andere kandidaatstad waarschijnlijk een groot 
themapark. Een fantastische ontwikkeling voor Meppel en voor de 
hele regio. Daar zijn ze ongetwijfeld al druk genoeg mee de komende 



jaren. Het lijkt de VVD Assen daarom goed dat het college een lobby 
opstart om de ijsbaan naar onze mooie gemeente te krijgen. Is het 
college hiertoe bereid?

Onderwerp 2

Voorzitter, het tweede onderwerp vanuit de Kaderbrief waar we wat 
over willen zeggen is het onderwerp ‘vluchtelingen, van opvang tot 
inburgering’. Mensen die hier een asielaanvraag hebben gedaan, 
mogen maximaal 24 weken per jaar werken. Dat is een grote 
belemmering: zowel voor werkgevers, als voor mensen die willen 
werken. En dat in een tijd dat er grote personeelstekorten zijn.

Mijn fractiegenoot Sandra Alberts zag dit probleem en zag 
tegelijkertijd een kans. Zij nam het initiatief om te kijken hoe we 
asielzoekers eerder aan het werk kunnen helpen. Dat heeft zij samen 
met de ChristenUnie, PvdA en D66 verwerkt in een motie. Afgelopen 
maandag is ze op bezoek geweest bij Vluchtelingenwerk. En ook zij 
waren enthousiast over dit initiatief en worden graag betrokken.

Met deze motie roepen we het college op om kaders uit te werken 
voor een pilot. Een pilot die gericht is op een snelle en duurzame 
deelname aan de arbeidsmarkt van mensen die grote kans maken op 
een verblijfsvergunning. Het zou mooi zijn als die mensen eerder aan 
het werk kunnen. Je ontvangt een inkomen, waarmee je een eigen 
toekomst kan opbouwen. Je leert nieuwe dingen, waarmee je je 
persoonlijke ontwikkeling stimuleert. Je leert andere mensen kennen 
en leert de Nederlandse taal sneller en beter. Kortom: werken is 
goed voor je mentale en fysieke gezondheid. En als VVD Assen 



stimuleren we dat natuurlijk graag. Daarom dienen we de volgende 
motie in.

Elk mens neemt eigen kennis en ervaring mee uit zijn 
arbeidsverleden, ook als je niet in Nederland geboren bent. Laten we 
dat omarmen en benutten.

Onderwerp 3

Het derde onderwerp dat we vanuit de Kaderbrief willen behandelen 
valt onder het kopje ‘van zorg naar gezondheid’. We zijn met de 
fractie op bezoek geweest bij Verslavingszorg Noord Nederland. Daar 
werd ons duidelijk hoe groot het probleem rondom alcohol- en 
drugsmisbruik onder jongeren en alcoholverslaving onder 
volwassenen is. En om dat aan te pakken, vinden wij het geld vanuit 
het Rijk niet genoeg.

Omdat we nu de kaderbrief bespreken wil VVD Assen graag het 
volgende kader meegeven aan het college: maak genoeg middelen 
beschikbaar als het gaat om de aanpak rondom alcohol- en 
drugsmisbruik. 

En zet dat met name in om preventief te kunnen werken. Zorg 
daarbij voor een goede samenwerking met organisaties zoals VNN. 
Daar zit immers de praktijkkennis en -ervaring. We horen graag hoe 
het college hier tegenaan kijkt. 

Onderwerp 4

Dan ten vierde, een zorgelijke zaak. Door de aangekondigde 
bezuinigingen op en herverdeling van het Gemeentefonds, ontstaat 



er in 2026 een zeer zorgwekkende situatie op financieel gebied in 
Assen. De VNG heeft dat afgelopen week ook nog in een brief 
geschreven, waarin ze oproepen om in 2026 geen sluitende 
begroting te hebben. 

Ondanks de zeer bescheiden compensatie, gaan deze voornemens 
namelijk leiden tot een jaarlijks begrotingstekort van 8 tot 9 miljoen 
Euro. Denk u in wat voor belangrijk werk we daardoor niet meer 
kunnen doen als gemeente. 

We zien graag dat het college zich de komende maanden actief 
inspant om de zorgen kenbaar te maken: bij de VNG, de provincie, 
het ministerie, de partijen die aan de Tweede Kamerverkiezingen 
meedoen en bij de informateur. Een oproep die ongetwijfeld door 
het college wordt onderschreven, maar wel een oproep waar we het 
college als raad extra rugdekking voor kunnen meegeven: en wel in 
de vorm van een motie. Daarom dienen we de volgende motie in. 

Onderwerp 5

Tot slot, voorzitter, het vijfde onderwerp. Iets wat niet in de 
Kaderbrief staat. Een tijdje terug is er een bijeenkomst geweest over 
veiligheid, onder andere over digitale veiligheid. Belangrijk onderdeel 
daarvan is digitale weerbaarheid. Onder jongeren wordt dit al actief 
opgepakt, voor ouderen nog wat minder, terwijl onder die 
leeftijdsgroep in absolute zin de meeste fraude en oplichting 
plaatsvindt. Sterker nog: 1 op de 10 senioren is in 2022 slachtoffer 
geworden van cybercrime. 4 op de 10 senioren is bang voor 
internetcriminaliteit. En de universiteit Twente schat de jaarlijkse 
online fraudeschade op 2,75 miljard euro. Laat dat even op u 
inwerken: 2,75 miljard euro. Tijd om daar wat aan te doen. 



Digitalisering bij de gemeente gaat verder dan alleen interne 
automatisering. Wat ons betreft hebben we ook een informerende 
taak richting onze inwoners (en organisaties). 

Gezien deze cijfers en de snel toenemende dreiging, zouden we wat 
de VVD Assen betreft meer aandacht moeten besteden aan digitale 
weerbaarheid: samen met andere partijen zoals de politie en 
bibliotheken. Daarvoor willen we in 2024 en 2025 een bedrag 
besteden, wat uitgewerkt kan worden richting de begroting. Daarna 
kunnen we evalueren of het een vervolg moet krijgen. We horen 
graag of het college bereid is om dit bij de begroting verder op te 
pakken en een voorstel uit te werken, zodat we er dan met de raad 
een besluit over kunnen nemen. 

En dan de laatste opmerking over veiligheid, nu we het toch over 
veiligheid hebben. Er zijn het afgelopen jaar twee raadsbrede moties 
aangenomen: over straatintimidatie en over het messenverbod. We 
zien dat die beide moties niet als prioriteit zijn opgenomen voor het 
Integraal Veiligheidsbeleid 2024-2028. We roepen het college op om 
hier de aandacht aan te geven die het verdient. 

Dus, voorzitter, voor degenen die even waren uitgeschakeld en nu 
weer inschakelen. De VVD Assen zet deze Kaderbrief in op:

1. Meer woningbouw bij de uitwerking van een aantal 
programma’s, bijvoorbeeld op het GGZ-terrein of bij de Johan 
Willem Frisokazerne

2. De komst van een ijsbaan naar de Toeristisch Recreatieve Zone
3. Snellere integratie van asielzoekers door ze beter aan werk te 

helpen
4. Een lobby vanuit het college vanwege onze financiele positie en 



5. Een versterking van de digitale weerbaarheid voor met name 
onze oudere inwoners. 

Tot zover, voorzitter.


